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§ 1 

Justering och närvaro 

Vice ordföranden Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ordföranden Christer Bentzer justera dagens protokoll vilket 

ska ske fredagen den 11 november. 

 

§ 2 

Information 

Parkplan för Älvsjö 

Eva Wretling, parkintendent 

Den senaste parkplanen för Älvsjö antogs av stadsdelsnämnden 

2008. Stadsdelsnämndernas parkplaner ska uppdateras med ett 

intervall på ca 10 år. Föreliggande plan har arbetats fram av 

stadsdelsförvaltningen och trafikkontoret 2015-2016. 

Syftet med parkplanen är bland annat att kartlägga behov av 

skötsel- och investeringsåtgärder för att bevara och utveckla 

parkernas karaktärer, samt vara ett underlag för det årliga 

budgetarbetet avseende drift och investeringar i parkmark. 

Föreslagen parkplan utgör ett viktigt planeringsdokument för 

både skötsel, investeringar och fysisk planering i ett 

stadsdelsområde med växande befolkning och därmed ökad 

användning av alla grönytor. 

 

Parkplanen fastställdes av stadsdelsnämnden den 20 oktober 

2016. 

 

Parkplanen finns tillgänglig på stadens hemsida: 

http://www.stockholm.se/KulturFritid/Park-och-

natur/Parker/Parkplaner/ 

 

Uppföljning av entreprenadavtal avseende Kristallgårdens vård- 

och omsorgsboende  

Eva Frykler verksamhetsområdeschef 

Kristallgårdens vård och omsorgsboende drivs på entreprenad 

av Vardaga Äldreomsorg AB enligt avtal sedan 1 november 

2010. I april 2016 genomfördes en avtalsuppföljning som 

visar på brister från tidigare uppföljningar inom området 

”Omsorg och insatser för den enskilde” och 

mervärdeskriterierna ”Omsorg och vård med värdighet, 

kontinuitet, trygghet och självbestämmande” och ”Stöd och 
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stimulans”. Entreprenören följer därmed inte avtalet till vissa 

delar. 

  

Med anledning av de påtalade bristerna har förvaltningen 

genomfört ett flertal besök i verksamheten samt begärt in en 

åtgärdsplan som följts upp under hösten. Entreprenören har 

genomfört en del förbättringsåtgärder men uppfyller 

fortfarande inte alla krav i avtalet. Förvaltningen kommer att 

genomföra fler verksamhetsbesök och anordna fler möten 

med entreprenören för att säkerställa att bristerna åtgärdas.  

 

Stadsdelsnämnden beslöt 2016-10-13 att godkänna 

uppföljningen samt uppdra åt förvaltningen att genomföra en 

fördjupad utredning av verksamheten. 

 

§ 3 

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll från rådets sammanträde 2016-09-15 

justerats den 19 september. Sammanträdet den 13 oktober 

ställdes in. 

 

§ 4 

Anmälan av inkomna handlingar 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråd, protokoll 2016-09-13 

och 2016-10-11 

 

2. Tvärpolitiska gruppen, minnesanteckningar 2016-09-07 

 Rådet önskar få återkoppling på hur det går med de 

synpunkter som stadsdelsnämnden framfört gällande 

Kabelverket om bl.a. höjden på husen, den planerade 

gångfartsgatan genom området, förslag om Ungdomens 

hus i bottenplan på parkeringshus mm. 

 

 Rådet undrar också om Engelska skolan fått permanent 

tillstånd att bedriva skola i den byggnad där de idag 

bedriver undervisning med ett tillfälligt bygglov.  

 

 Förvaltningen återkommer med besked. 
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Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2016-11-17, § 5-11 

 
§ 5 

Upprustning av Lerkrogsparken 

Lerkrogsparken, som ligger nära Älvsjö centrum, är i behov 

av upprustning och belysning. Syftet är att skapa en vacker 

och trygg stadspark. Under 2015-16 har 

stadsdelsförvaltningen genomfört en dialog med älvsjöborna 

om utformningen av parken. Sammanlagt lämnades ett 

hundratal skriftliga och muntliga synpunkter in. De flesta 

önskemål har på något sätt beaktats vid utformningen av för-

slaget. Det som inte tagits med har framför handlat om olika 

funktioner som finns i närliggande parker och som inte får 

plats här. 

 

Kostnaden för upprustningen beräknas av 

stadsdelsförvaltningen till 5,7 mnkr varav 5,0 mnkr har sökts 

som parkinvesteringsmedel och 0,7 mnkr har sökts som 

tillgänglighetsmedel. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-10-24. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

§ 6 

Sammanträdestider för stadsdelsnämnden 2017 

Kommunstyrelsen beslutar om tidsplan för nämndernas arbete med 

bokslut och verksamhetsberättelse, budgetarbete, verksamhetsplaner 

och uppföljningar. Förvaltningen har upprättat ett förslag till 

sammanträdestider för 2017 utifrån den tidsplan som 

kommunstyrelsen fastställt.  

 

Det har framkommit att S:t Eriksmiddagen äger rum den 17 eller 18 

maj, då såväl stadsdelsdirektören som stadsdelsnämndens ordförande 

medverkar. Majsammanträdet föreslås därför ligga på en tisdag.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-10-13. 

 

Pensionärsrådet 

Pensionärsrådet sammanträder som regel 1 vecka före nämnden. 

Tiderna fastställs vid nästa sammanträde. 
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§ 7 

Uppföljning av Älvsjö servicehus 

Älvsjö servicehus drivs i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. Under 

våren 2016 genomfördes den årliga verksamhetsuppföljningen av 

servicehuset.  

 

Förvaltningen har sammantaget i verksamhetsuppföljningen gjort 

bedömningen att Älvsjö servicehus följer kraven i avtal, lagar och 

föreskrifter och har därigenom de förutsättningar som krävs för en god 

och säker verksamhet. 

 

Vid uppföljningen identifierades även utvecklingsmöjligheter gällande 

dels verksamhetens lokala rutiner och dels dokumentationen utifrån 

bestämmelser i socialtjänstlagen samt gällande lagstiftning för hälso- 

och sjukvårdsdokumentation. 

 

Identifierade utvecklingsområden följs upp vid nästa års 

verksamhetsuppföljning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-09-08. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

§ 8 

Remiss om grönare Stockholm- förslag till nya riktlinjer för 

planering, genomförande och förvaltning av stadens parker och 

naturområden 

Grönare Stockholm innehåller riktlinjer för planering, genomförande 

och förvaltning av stadens parker och naturområden. Förvaltningen 

påpekar att det inte framgår om detta dokument ska ersätta till 

exempel Den gröna promenadstaden. Förvaltningen anser att förslaget 

om en strategisk samordningsgrupp som ska ledas av stadsträdgårds-

mästaren är bra. Men det behöver tydliggöras hur målkonflikter 

mellan förvaltningarna ska hanteras inom den gruppen. Därutöver 

framhåller förvaltningen att driftbudgeten för parksköteln begränsar 

möjligheterna att följa riktlinjerna. Förvaltningen efterlyser också 

riktlinjer för grönkompensation vid exploateringar samt ett uppdrag 

till någon av fackförvaltningarna att driva frågan om olovligt ian-

språktagen parkmark. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-10-26. 
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Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

§ 9 

Remiss av översyn av hastighetsgränser i Södermalm, 

Älvsjö, Norrmalm och Östermalm 

Trafikkontoret arbetar sedan 2012 med en översyn av 

hastighetsgränserna på stadens huvudgator. En 

hastighetsöversyn har stor betydelse för trafiksäkerhet, 

trygghet, miljö, tillgänglighet och stadskaraktär. 

Hastighetsplaner tas fram för olika delar av staden och i 

denna etapp ingår Älvsjö stadsdelsområde. Förslaget inne-

håller både höjningar och sänkningar.  

 

Förvaltningen anser att det är positivt att 

hastighetssänkningar föreslås på Älvsjövägen och genom 

Älvsjö centrum.  På övriga huvudgator föreslås att dagens 

blandning av 50 och 30 km/h ändras till genomgående 40 

km/h. Förvaltningen håller med om att det blir tydligare för 

bilisterna med en enhetlig hastighet, men har svårt att ta 

ställning till de höjningar det innebär vid skolor till exempel, 

utan en analys av vilka konsekvenserna kan bli för 

trafiksäkerheten för framför allt barn. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-10-28. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och tillstyrker förslaget till nya 

hastighetsgränser. Rådet skulle dock vilja att 

hastighetsgränserna inkluderar även de nya gatorna i 

centrumbebyggelsen och inte enbart de stora lederna i 

stadsdelen. 
 

§ 10 

Ekonomisk månadsrapport för oktober månad 

Älvsjö prognostiserar per oktober 2016 totalt ett resultat efter 

resultatdispositioner som är i balans med budget. Underskott 

prognostiseras främst för äldreomsorgen. Överskott 

prognostiseras för administrationen, individ- och 

familjeomsorgen och ekonomiskt bistånd. Nollprognosen 

förutsätter att volymerna inom myndighetsenheterna inte ökar 

de sista månaderna och att nämnden får full kostnadstäckning 

för ensamkommande flyktingbarn 2016.  
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-11-10. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 11 

Redovisning av ej verkställda beslut till IVO kvartal 3/ 

2016 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service 

till vissa funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje 

kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 

de beslut om bistånd eller insats som inte har kunnat 

verkställas inom tre månader från datum för gynnande beslut. 

Kommunen ska på motsvarande sätt rapportera om en insats 

har avbrutits och inte verkställts på nytt. 

 

För kvartal 3/ 2016 har förvaltningen rapporterat två ärenden 

inom äldreomsorgen och tre beslut inom LSS-området som 

inte har verkställts inom denna tid. Under kvartalet har tre 

LSS-ärenden rapporterats som verkställda. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2016-10-12. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 12 

Övriga frågor 

Digitala nämndhandlingar 

Rådet beslöt att från och med årsskiftet övergå till att läsa 

nämndhandlingarna digitalt via Insyn. Kallelsen skickas med 

e-post tillsammans med de handlingar som inte finns 

tillgängliga på Insyn. Vid sammanträdet ej närvarande 

ersättare i rådet ska tillfrågas särskilt om även de, ställer sig 

bakom denna nyordning. 

 

Trygghetsvandring 

Rådet är inbjudet att med två representanter deltaga i 

trygghetsvandring som genomförs tisdag 15 november, kl. 

16-17.15. Rådet anmäler Inger Stenelo och Barbro Ehnvall. 
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Nämndens planeringsdag 9 november 

Rådet vill uttrycka sin uppskattning och tack för att få delta i 

nämndens planeringsdag som i år anordnades den 9 

november. Vid tillfället deltog från rådet Britt Petersson och 

Inger Stenelo. 

 


